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Joop ten Velden was van 1974-1982 lid 

van de gemeenteraad voor de PvdA.  

Hieraan heeft hij nog enkele herinne-

ringen.

Prins Bernard-viaduct

Het Haagse ontwerp-structuurplan 

(1970-1973) maakte ruim baan voor 

autoverkeer: er moest een dubbele ruit 

van brede autowegen rond de binnen-

stad gelegd worden. Het Prins Bern-

hard-viaduct was onderdeel van de 

zogenoemde Dwarsweg in het ontwerp. 

Die zou vanuit het Bezuidenhout auto’s 

niet alleen hoog over de treinsporen 

van het Centraal Station voeren, maar 

pas na een hoge kruising over het Spui 

de auto’s weer terug op straatniveau 

brengen.

In april 1974 besloot het college 

vanwege “Belangrijke wijzigingen in 

het denken over de ontwikkeling van 

‘s-Gravenhage (...) het ontwerp niet  

ter vaststelling aan de gemeenteraad 

aan te bieden.” Daarmee stopte ook de 

aanleg van de Dwarsweg met het 

viaduct over het Spui. Inmiddels was 

het Prins Bernhard-viaduct echter al 

aanbesteed en in uitvoering genomen. 

Vanaf het Spui richting Bezuidenhout 

waren al een oprit en een afrit gemaakt. 

Maar het middendeel, dat eerst hoog 

zou blijven, moest ook nog omlaag: het 

kwam nu vóór het Spui naar beneden. 

Daarmee kreeg het viaduct aan het Spui 

een dubbele aansluiting.

Gemeenteraadsleden Adri Duivesteijn 

en ik vonden dit slecht voor de stad en 

schreven een initiatief-raadsvoorstel 

om het overbodige middenstuk van  

het viaduct af te breken. Toen de 

VVD- fractie in de gemeenteraad 

eenmaal inzag dat de beoogde sloop 

het autoverkeer ten goede zou komen 

(minder conflicten tussen auto’s vanaf 

het viaduct via het Spui de stad in) en 

dus geen kwestie van autootje pesten, 

waarvan we vaak beticht werden bij 

ons beleid ten gunste van fietsers, 

steunde ze ons voorstel en besloot de 

gemeenteraad tot sloop.

Onbegrijpelijke kaart

Adri Duivesteijn en ik verweten de 

toenmalige wethouder Nuij, die verant-

woordelijk was voor stadsvernieuwing, 

dat een falend gemeentelijk aankoop-

beleid van oude verkrotte panden een 

van de oorzaken was dat de stadsver-

nieuwing in Den Haag niet op gang 

kwam. Wij hadden Nuij gewaarschuwd: 

tijdens een jaarlijkse verantwoordings-

vergadering van de Haagse PvdA-fractie 

zouden we dat aan de orde stellen te-

genover de leden van de partij. Om te 

bewijzen dat onze kritiek onterecht was 

en dat de gemeente wel degelijk voort-

varend bezig was met het verwerven 

van grond in stadsvernieuwings-

gebieden, hield Nuij voor de partij-

genoten een kaart van de Schilderswijk 

omhoog. Daarop was het gemeentelijk 

grondbezit geel gekleurd, kondigde hij 

aan. De kaart die hij kort omhoog hield 

vertoonde een gele gloed, van onder tot 

boven en van links tot rechts. Wij waren 

perplex. Daar begrepen we niets van. 

We rolden het kaartje dat Nuij had 

weggelegd weer open om te begrijpen 

hoe ons beeld zo fout kon zijn. Wat 

bleek: het waren de straten, stoepen  

en rijbanen, die Nuij geel had laten 

kleuren. Allemaal al gemeentelijk bezit. 

Nu alleen de huizen nog.

Joop ten Velden (l) en Adri Duivesteijn op de foto ter illustratie van hun  
raadsvoorstel tot sloop middenstuk Prins Bernhard-viaduct  

(fotopersbureau Hendriksen-Valk) 

HERINNERING

ALLEMAAL 
GEMEENTELIJK BEZIT



21Jubileumnummer Ons Den Haag  |  APRIL / MEI / JUNI 2023 - 2

 50 JAAR LEDENBLAD


